
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 19. december 2018

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Samrådsspørgsmål AQ

I 2015 bestilte Arbejdstilsynet en undersøgelse fra en forskergruppe.

Formålet var at få dokumentation for hvilke arbejdsmiljøindsatser, der rent faktisk virker.

Nu har forskerne gennemgået tusindvis af danske og internationale forskningsartikler og

udgivet deres arbejde i en videnskabeligt bedømt artikel. Der henvises til artikler fra

a) NCBI 28. Oktober 2018:“Systematic literature review on the effects of occupational sa-

fety and health (OSH) interventions at the workplace”, jf. https://www.ncbi.nlm.nih.gov/

pubmed/30370910, og

b) De arbejdsmedicinske klinikker Region Midtjylland: ”Ny viden: Lovgivning kan reducere

arbejdsulykker”, jf. http://www.amkherning.dk/dk/omklinikkerne/nyheder/nyviden:lovgiv-

ningkanreducerearbejdsulykker

Ministeren bedes på denne baggrund redegøre for følgende:

1) Hvad mener ministeren om resultatet af den nye undersøgelse?

2) Hvad vil undersøgelsens resultater efter ministerens mening betyde for opfølgningen

på Ekspertudvalgets anbefalinger?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Juhl (EL) og Karsten Hønge (SF).

På udvalgets vegne

Bent Bøgsted
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